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Van de redactie
Het is na het zomerreces er toch weer 
even inkomen om de productie van deze 
BAMformatie ter hand te nemen. Aan bijdragen 
geen gebrek, al was het alleen maar omdat 
jullie eindredacteur in de vorige editie niet alle 
beschikbare en daarvoor bestemde teksten had 
geplaatst. Er was enerzijds geen plaats voor 
en anderzijds was mij iets ontgaan, waarvoor ik 
mijn verontschuldigingen heb overgebracht aan 
de betrokkenen. Het blijft mensenwerk en dat is 
maar goed ook.

Samen met Cor Cornelisse heb ik mij gebogen 
over het 50-jarig bestaan van VBG. Met de hulp 
van Arno Pronk en Els Oosterlaken hebben 
we getracht een beetje inzicht te geven in de 
ontwikkeling van onze vereniging gedurende 
de eerste vijftig jaar van haar bestaan. Helaas 
hebben we geen archief gevonden dat ons 
inzicht gaf in alle ditjes en datjes van VOM en 
later VBG. Maar behalve de naam is er eigenlijk 
in die vijftig jaar weinig veranderd, of het zou het 
aantal leden moeten zijn.

Voorzitter Wim Konings heeft onder “Van het 
bestuur” zijn zorgen geuit over de toekomstige 
personele bezetting van het politieke speelveld. 
We gaan een spannende verkiezing voor de 
Tweede Kamer tegemoet, zeker ook gezien 
de onrust in diverse partijen. Hij staat ook 
stil bij de natuurrampen tengevolge van de 
klimaatverandering, die de wereld krijgt te 
verduren.

In Van de SEC geeft Frits Scheublin actuele 
informatie over de gang van zaken rond de 
nieuwe pensioenwet, die nu door het parlement 
is aangenomen. Het blijft gissen wat we van 
ons toekomstige “casinopensioen” mogen 
verwachten.

Cor Cornelisse kondigt in Van de 
Activiteitencommissie aan dat er een proef zal 
worden genomen met het digitaal aanmelden 
van deelnemers aan activiteiten. Zoals al eerder 
opgemerkt, schrijdt ook bij ons de digitalisering 
voort. In dat kader is het ook goed te melden dat 
Hans Jansen (voorheen webmaster van VBG) 
zijn rol als tussenpersoon tussen het VBG-
bestuur en het BAM-webbureau, dat het beheer 
van onze website heeft overgenomen, aan 

Jan Brouwer (penningmeester in ons bestuur 
en vooroplopend in de digitalisering) heeft 
overgedragen. 

Ans en Steef van Rijswijk zijn ter gelegenheid 
van hun 65-jarig samenzijn (en 60 jaar 
getrouwd) geïnterviewd door Marielle Jansen, 
hun contactpersoon. Terecht dat zij door haar in 
het zonnetje zijn gezet.

Gedurende de zomermaanden biedt VBG 
haar leden voldoende mogelijkheden om zich 
sportief te gedragen. Zowel de Petanquedag 
in Gouda als de Golfdag in Lieren (nabij 
Apeldoorn) mochten zich weer in een gezonde 
belangstelling verheugen. Van beide activiteiten 
is in deze editie uitvoerig verslag gedaan, met 
dank aan de verslagleggers.

Natuurlijk laten ook onze vaste schrijvers 
van zich horen. Timmerman maakt ons weer 
deelgenoot van zijn persoonlijke ervaringen 
en Tuinman voert ons binnen in de smakeloze 
handel van aardappels, appels en wijnen. Het is 
maar dat u het weet.

Tenslotte werden we attent gemaakt op een 
bijzondere gift van een ons bekend bedrijf 
aan de gemeente Cork in Ierland en op de 
restauratie van een Salonwagen, die een relatie 
heeft gehad met BAM.

Er bestaat geen BAMformatie zonder Personalia, 
dus met dank aan Els Oosterlaken is dat 
overzicht ook toegevoegd. 
Helaas is er in deze editie geen plaats voor 
BAMActueel, maar dat maken we in de volgende 
uitgave weer goed.

Veel leesplezier.

Eric van Baarsel
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Van het bestuur
De vakantie achter 
de rug, uitgerust, 
genoten of gewoon 
een fijne tijd met 
het gezin gehad. 
In binnen- of 
buitenland. Alle 
keuzes lagen weer 
open voor vakantie 
vierend Nederland.

Naast het fijne vakantiegevoel waren er ook 
mindere vakantie-ervaringen. Sommigen 
hebben angstige momenten meegemaakt 
tijdens hun vakantie door de bosbranden 
in Portugal, Spanje en Italië. Of de vele 
regen die gevallen is en soms tot noodweer 
uitgroeide, waarbij een enkele hagelsteen ter 
grootte van een golfbal ook onderdeel van het 
vakantieweer was. De temperaturen liepen op 
enig moment lokaal op in Spanje en Frankrijk 
tot ruim 40 graden Celsius. 
Zelfs in Nederland heeft de vakantievierder zich 
niet verveeld. Met een wisselend weerbeeld 
tijdens de vakantieperiode werd de creativiteit 
regelmatig geprikkeld.

Ook wat het nieuws betreft, zijn de afgelopen 
maanden interessant geweest. Het kabinet 
is opgestapt. Veel zittende bekende politici 
hebben laten weten niet meer herkiesbaar 
te zijn bij de komende Tweede Kamer 
verkiezingen in november. Wel komen nieuwe 
namen hiervoor terug, wat de indruk geeft dat 
het politieke speelveld opgeschud gaat worden. 
Jammer genoeg blijven veel probleemdossiers 
liggen en worden pas opgelost totdat een 
nieuw kabinet geformeerd en ingewerkt is. 
Dat zou zo maar tot eind 2024 kunnen duren. 
Dat raakt ons als gepensioneerden ook en 

vraagt extra inspanning van onze Sociaal 
Economische Commissie.

Dan is het wel weer leuk om bij de 
activiteiten te kunnen stilstaan, die door de 
Activiteitencommissie georganiseerd worden. 
Na de geslaagde jaarvergadering in juni is 
de succesvolle petanque middag in Gouda 
geweest en de prima verzorgde golfdag op de 
Scherpenbergh.  
Het bezoek aan het historische stad 
’s-Hertogenbosch, waarvoor veel belangstelling 
was zodat de commissie er twee dagen voor 
gereserveerd had, was een succes. Onze 
Activiteitencommissie verdient hier een pluim 
voor. Zij zijn daarmee in hun vakantieperiode 
voor ons allen actief.

Tijdens de Algemene Leden Vergadering op 
1 juni jl. hebben we kort aandacht gegeven 
aan het 50 jarig bestaan van onze vereniging. 
In deze BAMformatie is een beknopt 
overzicht opgenomen van het ontstaan en de 
ontwikkelingen van eerst VOM en later VBG. Het 
bestuur is natuurlijk weer aan de slag met de 
voorbereidingen voor 2024 waar een programma 
voor opgesteld wordt met veel nieuwe activiteiten.

We mogen daarbij de BAM Groep niet uit het 
oog verliezen. Deze heeft 17 augustus haar 
halfjaarcijfers gepubliceerd. De opbrengsten 
waren wat lager, evenals het resultaat ten 
opzichte van 2022. De orderportefeuille 
bleef op redelijk niveau. Met name de 
buitenlandactiviteiten in Engeland, Ierland en 
België hebben positief bijgedragen aan het 
resultaat. De woningbouw in Nederland staat 
onder druk, hetgeen mede het resultaat heeft 
beïnvloed. De stikstofperikelen en het gemis aan 
politieke stappen op dat gebied veroorzaken 
hoofdzakelijk deze druk op de woningmarkt. De 
BAM Groep verwacht over het gehele jaar wel 
een EBITDA-marge die hoger is dan 4%.
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Als deze BAMformatie uitkomt in september zit 
de R alweer in de maand. Dus mogelijk koud 
en guur weer in het vooruitzicht. Maar dat 
hopen we natuurlijk niet. We verwachten een 
warm en zonnig najaar, waar we nog geruime 
tijd van het mooie weer kunnen genieten.

Wim Konings 
Voorzitter 
 

Van de Sociaal  
Economische Commissie (SEC) 
Het transitieplan
De kogel is door de kerk. Er komt een nieuw 
pensioenstelsel. De Tweede en Eerste Kamer 
gingen akkoord, dus een weg terug is er niet 
meer. Wat gaat er nu gebeuren?

De Sociale Partners, dat zijn werkgevers en 
werknemers, moeten beslissen hoe ze de 
nieuwe wet willen invullen. Ze kunnen kiezen uit 
een beperkt aantal opties, voor meer of minder 
solidariteit, voor meer of minder beleggingsrisico 
en voor meer of minder premie. Hun keuze 
staat straks in het Transitieplan dat uiterlijk 1 
januari 2024 gereed moet zijn. Het definitieve 
transitieplan kunnen we dan allemaal op de 
website van ons pensioenfonds inzien.

Het hoorrecht
Maar eerst is er eind september een concept 
transitieplan dat de Sociale Partners voor 
commentaar moeten aanbieden aan de 
verenigingen van gepensioneerden. De wet 
noemt dat het “hoorrecht”. Het is een beperkt 
recht. De Sociale Partners moeten ons aanhoren, 
wij geven commentaar, maar wij kunnen 
geen eisen stellen. VBG werkt samen met de 
gepensioneerden van Ballast Nedam en Volker 
Wessels bij de uitoefening van het hoorrecht. 

Het implementatieplan
bpfBOUW wil op 1 januari 2026 overgaan 
naar het nieuwe stelsel. Dan moet het fonds 
uiterlijk 1 januari 2025 haar implementatieplan, 
waarin opgenomen een communicatieplan, 
ter goedkeuring naar De Nederlandsche 
Bank sturen. In deze fase heeft het 
Verantwoordingsorgaan adviesrecht. De 
planning is krap maar lijkt nog haalbaar. Lukt 
het niet, geen probleem. De wet staat uitstel 
tot 1 januari 2028 toe. 

Rail & OV
Om in aanmerking te komen voor het 
hoorrecht moet een vereniging tenminste 
1.000 leden hebben. Bij het pensioenfonds 
voor de bouw (bpfBOUW) voldoen we door 
de samenwerking met Ballast Nedam en 
Volker Wessels aan die eis. Bij Pensioenfonds 
Rail & OV werken we daarnaast ook samen 
met Strukton. Toch halen we de 1.000 
leden niet. Door een goede samenwerking 
met de vereniging van gepensioneerde 
vervoerders (BV VOV) zijn we toch betrokken. 
We zijn uitgenodigd als waarnemer 
zonder spreekrecht. Het is beter dan niets. 
Pensioenfonds Rail & OV heeft haast, want ze 
willen al op 1 januari 2025 overgaan.

Gaan we er allemaal op vooruit?
Dat werd beloofd door minister en Sociale 
Partners toen ze het Pensioenakkoord 
tekenden. Ik weet het niet. Wat hoop geeft 
is het feit dat de huidige dekkingsgraad 
bij bpfBOUW ruim voldoende is om alle 
gepensioneerden bij de overgang tenminste 
hetzelfde pensioen te bieden als onder het 
oude stelsel. Daarna stijgt en daalt ons 
pensioen, sneller dan voorheen, met het 
beleggingsresultaat van ons fonds. 

Frits Scheublin
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Van de Activiteitencommissie
Ook het jaar 2023 is alweer een flink stuk 
onderweg. Van de recente bezoeken aan 
’s-Hertogenbosch leest u het verslag met foto’s 
in de volgende BAMformatie. Op beide dagen 
gingen er 85 leden mee. 

Op vrijdag 21 juli 2023 werden we weer gastvrij 
ontvangen door de vrijwilligers van Petanque 
Vereniging Gouda. Voor de tweede keer lieten 
we met 50 leden de ‘Jeu de Boules’ ballen 
volop rollen. Hoe dat allemaal ging, leest u in 
dit magazine. Volgend jaar beslist weer.

De traditionele VBG Golfdag in augustus 2023 
trok dit jaar ook 50 leden. Aan de 18-holes 
deden 29 en aan de 9-holes deden 14 leden 
mee. De belangstelling voor de clinic was 
met 7 deelnemers beperkt maar men was 
niet minder enthousiast. Het blijft een vast 
onderdeel van deze golfdag. Het weer was 
bewolkt en droog, niet te warm en dus prima 
golfomstandigheden. Elders leest u het verslag 
van weer een erg geslaagde dag.

Bezoek aan Den Bosch 7 en 13 september

Voor het verdere jaarprogramma nodigen we u 
uit om op onze website te kijken bij Activiteiten.

Langzaam betreden we als vereniging het 
pad der digitalisering. Bij de inschrijving 
voor de Najaarsexcursie naar Groesbeek/
Nijmegen gaan we de mogelijkheid om zich 
digitaal aan te melden nu echt uitproberen. 
Naast de gebruikelijke manier van aanmelden 
(via het formulier scannen per mail of 
opsturen per post) kunt u ook het digitale 
aanmeldingsformulier invullen.

Na ‘digitale ondertekening’ op de knop 
AANMELDEN clicken. U krijgt hierna direct 

een bevestiging van inschrijving en het  
digitale formulier komt rechtstreeks bij de  
AC-organisator. 
Deze wijze van aanmelden is kostenbesparend 
waarmee we voldoen aan de wens van BAM 
om kosten te reduceren. We nodigen je van 
harte uit om hieraan mee te werken.

Ons AC-lid 
Piet Grutters is 
begin dit jaar 
onverwacht gaan 
tobben met zijn 
gezondheid. Mede 
op doktersadvies 
meldde hij voorlopig 
te moeten stoppen 
met zijn inzet voor 
de Activiteiten-
commissie (AC). 

Tot overmaat van ramp is in dezelfde periode 
zijn vrouw Diny ongelukkig gevallen, waarbij ze 
haar rechterpols heeft gebroken. Het herstel 
verliep moeizaam en ze blijft er nog steeds veel 
last van houden. Piet zelf onderging talloze 
onderzoeken maar blijft aan het sukkelen. In 
goed overleg met hem lijkt het ons beter dat hij 
stopt met zijn werkzaamheden voor de AC. Piet 
ervaart dat zelf ook zo, al spijt het hem zeer, 
want het AC-werk vond hij geweldig om te doen.

Piet is samen met Diny van 2010 tot medio 
2022 ook contactpersoon geweest van Kring 
Betuwe en was jaren actief in de SEC. In 
juli 2021 is hij overgestapt naar de AC. In 
dat jaar waren er helaas vanwege corona 
geen activiteiten. In 2022 assisteerde Piet 
bij de organisatie van ons bezoek aan het 
Openluchtmuseum en was hij medeorganisator 
bij de Petanquemiddag in Gouda en het 
bezoek aan het Woudagemaal in Lemmer en 
de Orchideeën Hoeve in de Noordoostpolder. 
Voor zijn uitval was hij nog betrokken bij de 
opstart van ons bezoek aan Avifauna in juni jl. 
Vanaf augustus is Piet geen lid meer van onze 
commissie. Er wacht hem nog een medisch 
traject en daarvoor wensen wij Piet alle sterkte. 

Op de oproep om onze Activiteitencommissie 
te komen versterken is eindelijk gereageerd.  
Ons lid Ton Stehouwer (1955) uit Alblasserdam 
heeft te kennen gegeven interesse te hebben 
en lid te willen worden van de AC. Mede 

Piet Grutters
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in het kader van 
verjonging en 
opvolging zoekt 
de commissie 
nog steeds een 
vrouwelijke 
kandidaat om 
zich bij ons aan te 
sluiten.

Heeft u suggesties 
voor weer nieuwe 

bezoeklocaties, schroom niet en meldt ze! 
In de volgende BAMformatie meer over het 
programma van 2024.

Activiteitencommissie 
 

Ans en Steef van Rijswijk:  
65 jaar samen, 60 jaar getrouwd
Het komt ook in onze vereniging niet vaak 
voor: 60 jaar getrouwd! Ans en Steef van 
Rijswijk maakten het onlangs mee, compleet 
met een brief van de Koning, een brief van 
de Commissaris van de Koning en een brief 
van de Burgemeester. De Burgemeester was 
overigens graag langsgekomen, maar omdat 
het huwelijksfeest de hele dag zou duren 
kwam dat niet zo goed uit.

De uitnodiging voor een interview in 
BAMformatie werd op prijs gesteld: wellicht 
leest een van vroegere collega’s het. Vandaar 
mijn bezoek aan Leersum, waar het echtpaar al 
tientallen jaren woont met de uitbundige natuur 
van de Utrechtse Heuvelrug op loopafstand.

Steef woonde in Moordrecht toen hij als 
17-jarige bij Nederhorst naar binnen liep.  
Hij had een administratieve opleiding gedaan 
en ging dus op kantoor werken. Maar ja, buiten 
werken, op de bouw, was toch wel veel leuker 
en Steef kreeg daar ook de kans voor. Hij begon 
bij een loods in Delft, waar hij eerst werkte als 
administrateur en later als leerling timmerman. 
Hij moest er wel wat voor over hebben: op een 
project in Bovenkarspel bijvoorbeeld werd hij 
wèl om 7 uur verwacht en als je daar dan met 
het openbaar vervoer naartoe moet vanuit 
Moordrecht, ja, dan is het vroeg opstaan. Of 
het project in Hoek van Holland: eerst met de 
trein van Moordrecht naar Hoek van Holland, 
overvaren naar de Kop van Rozenburg, stukje 
lopen, en dan kon het werk beginnen. Het hield 
hem allemaal niet tegen, hij ging in de kost als 
dat kon en zorgde er wel voor dat hij op tijd was.

Ans had een stel broers en die vormden met 
wat vrienden een vriendenclub. Daar zat Steef 
ook bij. Natuurlijk maakte ook Ans een keer 
kennis met Steef en na een feest waar ze 
allebei bij waren, raakte het ‘aan’. De broers 
waren het eens met de keuze van Ans en na 
vijf jaar verkering (ze waren toen 26 en 24) 
werd er getrouwd. Ze konden een woning 
kopen in Moordrecht en daar werden de  
eerste twee kinderen geboren.

Inmiddels studeerde Steef verder in de 
avonduren en groeide hij van de ene functie 
naar de andere. Voorman, werkvoorbereider, 
(hoofd)uitvoerder, projectleider en uiteindelijk 
bedrijfsleider. Een voorbeeldige loopbaan, 
begonnen bij Nederhorst en geëindigd bij 
HBM. Of toch niet helemaal…. het gras is wel 
eens groener bij de buren en zo werkte Steef 
een jaar of drie voor Sanders, waar hij o.a. een 
fraai winkelcentrum bouwde in Drachten. De 
naam ‘winkelcentrum’ doet het project echter 
geen recht: 32 winkels, waaronder een Albert 
Heijn en Vroom & Dreesman en 108 woningen 
in een torenflat. Toen het hoogste gebouw in 
Friesland. In Drachten werd ook het derde kind 
van Ans en Steef geboren. 
Na die drie jaar toch weer terug naar Nederhorst, 
waar het gras eigenlijk ook heel groen was. 
Het gezin verhuisde naar Leersum en in dit 
huis wonen Ans en Steef nog steeds. Uiteraard 
heeft Steef in de afgelopen jaren diverse keren 
het huis verbouwd. 

Ton Stehouwer
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D-pier Schiphol; in 2014 vernieuwd

Tijdens zijn loopbaan heeft Steef heel 
Nederland wel doorkruist en hij vertelt er 
graag over. Zoals dat project in Rozenburg 
(‘De Beer’) waar we het al eerder over 
hadden. Bijzonder is wel dat daar een kazerne 
gebouwd werd waar precies één jaar militairen 
in hebben gewoond. Daarna werd het weer 
afgebroken want er moest een haven komen! 
Hij kan boeiend vertellen over schuivende 
tunneldelen en damwanden die ergens uit 
getrild moesten worden. Maar ook over 
het post- en sorteercentrum op het station 
Utrecht, aanneemsom destijds 80 miljoen 
gulden en ook alweer afgebroken. Bassins 
in de waterleidingduinen in Scheveningen, 
een kabelfabriek in Alblasserdam en 
Delft, op Schiphol een parkeergarage, de 
D-pier en wegen. Ook gaf hij leiding aan 
de bouw van een raadhuis (Amstelveen), 
parkeermogelijkheden (Arnhem), ziekenhuizen 
(Zwolle en Emmeloord), de afbouw van 
de metrotunnel (Rotterdam), en, wel heel 
bijzonder, de bouw van de ambassade in 
Moskou. En uiteraard nog veel andere werken.

Nederlandse ambassade in Moskou

De pensioentijd begon dertig jaar geleden  
en zo lang zijn Ans en Steef ook al lid  
van de Vereniging BAM Gepensioneerden. 

‘BAM- gepensioneerden’ klinkt Steef nog 
steeds wat vreemd in de oren, want voor BAM 
heeft hij nooit gewerkt.  
Er was opeens tijd om te reizen en dat heeft 
dit diamanten echtpaar volop gedaan. Veel in 
Europa, waarbij Italië favoriet was. Maar ook 
Turkije werd bezocht en zelfs de Noordpool, 
allemaal reizen waar ze met veel plezier aan 
terugdenken. Ook de uitjes met VBG waren 
erg in trek en als het even kan, gaan ze nog 
steeds mee. Op sommige plekken zijn ze zelfs 
twee keer geweest, begrijpelijk, als je al dertig 
jaar lid bent.

Het dagelijks leven is uiteraard wat rustiger 
geworden. De drie kinderen van Ans en Steef 
hebben samen gezorgd voor 8 kleinkinderen 
èn een bonus-kleinkind. Achterkleinkinderen 
zijn er nog niet, maar…. twee kleinkinderen 
hebben inmiddels vaste verkering. 
Steef, inmiddels 86, zorgt ervoor dat de tuin 
in prima conditie blijft. Er staan hoge hagen 
omheen die Steef nog steeds zelf snoeit, 
hij maait het gras, doet alles nog zelf. Het 
wandelen, wat hij graag deed, staat even op 
een laag pitje. Steef is altijd op zoek naar 
nieuwe dingen en die bospaden vlakbij huis 
kent hij nu wel. 
 

Wat Steef op de voet volgt, zijn de 
beurskoersen: beleggen is een hobby van  
hem en uiteraard is dat nóóit saai. 
Ans leest veel en puzzelt: cryptogrammen en 
doorlopers. Hoe ingewikkelder hoe leuker! 
Whatsappen met de kinderen en kleinkinderen 
neemt zij voor haar rekening, beetje te modern 
voor Steef. Ze blijft graag in beweging en 
wandelt net zo lief op bekende bospaden als 
op onbekende.
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De dag van hun 60-jarig huwelijk was één 
groot feest. Ze vierden het in Huis Doorn, 
samen met de kinderen en kleinkinderen en 
hun partners, bijna twintig man bij elkaar. Eerst 
uitgebreid koffie en een lunch, vervolgens 
een privérondleiding. Daarna nog volop 
gelegenheid voor allen om gezellig met 
elkaar te praten. Dat vonden Ans en Steef het 
belangrijkste van de dag. Een mooi fotoboek 
hebben ze als tastbaar resultaat van de dag, 
die hen tot een diamanten echtpaar maakten.

Marielle Jansen 
Contactpersoon 
 

VBG Petanque-middag,  
een traditie?!
Op vrijdagmiddag 21 juli 2023 meldden zich 
51 leden in Gouda op de mooie accommodatie 
van de Petanque Vereniging Gouda om met 
elkaar weer een leuke middag te beleven.  
Het vraagteken achter ‘traditie’ mag volgens 
hen gerust een uitroepteken worden. Dit is de 
tweede keer op rij en volgens de deelnemers 
een blijvend gewenste activiteit. 

Een klein drupje regen, vlak voor de aanvang 
van deze middag, veranderde snel in een 
zonnig samenzijn. De organisatoren van 
de Activiteitencommissie vertrouwden het 
weer nog niet helemaal. Zij waren er al een 
uur eerder en hadden een ware wolkbreuk 
meegemaakt. Cor Cornelisse, 20 minuten 
wachtend in zijn auto en Wim Beukers op 
de fiets vanuit Montfoort, kreeg er een nat 
pak door. Na ontvangst met koffie en heerlijk 
gebak gingen we naar buiten voor de uitleg 
van het spel door onze PVG-gastheren Jasper, 
geassisteerd door Piet. Hierna met twee 

stellen van twee willekeurig gekoppelde leden 
snel aan de bak voor de eerste speelronde. 
De meesten van ons hadden in hun vakanties 
wel eens Jeu de Boules gespeeld. Zo hield 
men zich niet altijd aan de officiële regels; je 
kon zomaar met 7 in plaats van 6 ballen staan. 
Ook een rolmaat meenemen is altijd handig. 
Dat voorkomt discussies bij de puntentelling.

Even wat leuke weetjes over de geschiedenis 
van het spel. Jeu de Boules is een 
verzamelnaam voor meerdere soorten 
balspelen. De oude Grieken speelden het al als 
krachtspel, de Romeinen maakten er meer een 
behendigheidsspel van. In de Middeleeuwen 
trok het verder Europa in. Petanque, zoals we 
het nu kennen, is ontstaan in de Provence in 
Franrijk. In het plaatsje La Ciotat bij Marseille 
bedacht een lokale herbergier in 1910 de 
spelregel om vanuit stilstand, staande in een 
ring, eerst het kleine balletje, le cochonnet 
of but, te gooien om vervolgens de boules 
zo dicht mogelijk ernaast te gooien. Hij 
noemde het le Jeu de Pied-Tanqué. De 
eindscore van 13 punten refereert aan het 
departementsnummer van Marseille, nr. 13.
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Vereniging BAM Gepensioneerden 50 jaar jong
“De band die bindt”
Bij een vereniging, waar de gemiddelde leeftijd van de leden 76 jaar is, maakt 50 jaar op de 
meesten weinig indruk. Toch staan we even stil bij dit gouden jubileum door terug te kijken en een 
greep te doen uit de berichtgeving van de afgelopen 50 jaar.

Ons enthousiasme om de geschiedenis van onze vereniging op te halen, werd enigszins gedempt 
door de constatering dat er niet echt een archief is van onze club met daarin stukken vanaf het 
begin, 16 mei 1973. De auteurs van deze geschiedschrijving hebben toch een poging gedaan om 
een bondig historisch overzicht te maken, dat zonneklaar onvolledig is. Maar helaas, meer is er niet. 

 

Sinds de geboortedag van  
onze vereniging, 16 mei 1973,  
is er wel en niet wat veranderd. 
In de Volkskrant van die dag is onder andere te lezen, dat op 11 mei het kabinet Biesheuvel 
was gevallen over de inflatie (zie cartoon). Moskou in de persoon van Leonid Brezjnev wilde 
Duitse hulp. Bondskanselier Brandt was van oordeel dat de gesprekken tussen hem en Brezjnev 
hoogstwaarschijnlijk een gunstige invloed zou hebben op de veiligheid en samenwerking in 
Europa. Het kan verkeren. In de Verenigde Staten heerste ook toen al een energiecrisis, die naast 
het Watergate-schandaal en de hoge prijs van de biefstukken het nieuws beheerste. De groeiende 
twijfels aan de bruikbaarheid van kernenergie deed de belangstelling groeien voor zonne-energie. 
En die zou kunnen worden ingezet voor de productie van waterstof. Het heeft wel lang geduurd.
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Dus op 16 mei 1973 werd de ‘Vereniging van Gepensioneerden van de Hollandsche Beton 
Groep’ opgericht. Gelukkig kregen we van Els Oosterlaken, al sinds 1984 onze secretaresse, 
de lustrumuitgave van onze vereniging vanwege het 25-jarig bestaan en konden daaruit enige 
informatie ophalen. In 1998 was de naam inmiddels gewijzigd in Vereniging van Oud-Medewerkers 
HBG (VOM) met het motto: “De band die bindt”. Het verenigingsblad, dat toen ook al vier keer per 
jaar werd verstuurd naar de leden, heette ‘vom contact’.

In een directievergadering kort voor de 
aandeelhoudersvergadering van HBG in 1973 
kwam ter sprake dat HBM, maar ook HBG, 
zo weinig deed voor de gepensioneerden. 
Er was wel, zo nu en dan, een dag voor 
de medewerkers, maar niet voor de 
gepensioneerden. Een van de directieleden van 
HBM en tevens lid van de Raad van Bestuur 
HBG, dhr. Ir. J.M. Lazonder, gaf de eerste 
aanzet tot oprichting van een vereniging voor 
medewerkers met pensioen. Met medeweten 
en medewerking van de Raad van Bestuur.

Het trof dat de voorzitter van de Raad van 
Bestuur van HBG, Ir. A.G.F. Smit, gezien 
zijn leeftijd afscheid moest nemen van het 
bedrijf, maar aantrad als commissaris. Tijdens 
het diner na de aandeelhoudersvergadering 
vertelde hij van zijn plan om een vereniging op 
te richten van gepensioneerden bij HBG. Beide 
heren hebben elkaar daarna gesproken en 
dat leidde tot een oproep van een vergadering 
voor de gepensioneerden van HBG. 

De oprichtingsvergadering vond plaats in de 
kantine van het HBG-hoofdkantoor in Rijswijk. 
In het verslag van deze vergadering lezen 
we dat er 81 stemgerechtigde deelnemers 
aanwezig waren alsmede 20 belangstellenden 
en daarnaast nog vertegenwoordigers van 
de werkmaatschappijen HAM, Intervam 
en Schokindustrie. Bij acclamatie werd de 
oprichting een feit. Deze eerste keer geen 
voordrachten vanuit de leden, want de 
voorbereidingscommissie ging bijna voltallig 
het bestuur vormen met de heer Smit als 
eerste voorzitter. Hij las een brief voor met 
de goede wensen van ‘Binddraad’, de zeer 
actieve Personeelsvereniging die HBG al de 
jaren heeft gehad.

De wens was enerzijds om een gezelligheids-
vereniging op te richten, waar men elkaar kon 
ontmoeten, maar ook om, zover dat mogelijk 

J.M. Lazonder Bron: Lustrumuitgave vom-contact 1973-1998
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was, iets te doen voor het wel en wee van de gepensioneerden. Daartoe wilde de vereniging toen 
zo nu en dan een bijeenkomst organiseren. In de beginjaren werden er zelfs bussen ingehuurd 
om leden naar en van de bezoeklocaties te vervoeren. Voor activiteiten waren financiële middelen 
nodig, waarbij de contributie alleen niet toereikend was. HBG zegde toe de vereniging te willen 
behandelen als een normale personeelsvereniging met een vaste toelage per lid plus eventueel 
nog een extra bijdrage wanneer daartoe speciale aanleiding bestond. Leden moesten ook een deel 
van de kosten zelf betalen. In april 1974 deelde het bestuur in een brief aan de leden mede, dat 
“het bestuur de 130 leden heeft ingedeeld in 11 kringen verspreid over het land”. Elke kring koos 
een ‘kringrapporteur’ als verbinding tussen bestuur en leden. Dat ambt van contactpersoon bestaat 
dus ook al bijna vijftig jaar.

De eerste jaarvergadering was op zaterdag 
15 juni 1974, wederom in de kantine van 
het hoofdkantoor van HBG in Rijswijk. Na 
de ochtendvergadering een drankje en 
gezamenlijk middagmaal met een ‘rijsttafel’ 
met tafels van 20 couverts. En een optreden 
van de heer Paul van Vliet. De meesten gingen 
al eerder naar huis vanwege een wedstrijd om 
vier uur s ’middags van het Nederlands elftal 
tegen Uruguay (2-0 voor Nederland) bij het 
Wereldkampioenschap Voetbal in Hannover.

Ledenwerving was vanaf het begin een belangrijk thema. Zo werden in de beginjaren 
gepensioneerden benaderd, die niet reageerden op de brief om lid te worden. Lijsten met namen 
waren voorhanden (toen was er nog geen wet op de privacy !!) en er werd gesproken over een 
beperkt lidmaatschap voor mensen die te ver weg woonden om naar bijeenkomsten te komen!?

Er zijn de afgelopen vijftig jaren heel veel bijeenkomsten en excursies georganiseerd en locaties 
bezocht. Steeds werd gestreefd naar het vinden van nog niet eerder bezochte plaatsen, maar dat 
lukte niet altijd. Soms vielen we in een herhaling, maar met nieuwe leden en aanpassingen van de 
locaties was dat geen enkel probleem. 

Voor het 25-jarige lustrum van de vereniging op  
27 mei 1998 werd een lustrumcommissie ingesteld. 
Het werd een middag met toespraken, muziek van de 
‘Evergreens’, koud buffet, mogelijkheid om te kijken 
naar videofilms van groepsmaatschappijen, foto’s en 
tekeningen met een wedstrijdelement en dansen op 
dixielandmuziek van de ‘Square Jazzband’. 

Er waren meer dan 500 leden aanwezig en de bijeenkomst vond plaats in “enkele lokaliteiten van 
Motel Tiel”.

Er zijn altijd wel recreatieve dagen die op veel belangstelling kunnen rekenen. Dagen met 
rondvaarten zoals in de Biesbos of in Maastricht, of recent op Urk. Ter gelegenheid van het 
35-jarige bestaan van VBG in 2008 werd in Rotterdam met bijna 400 gepensioneerde BAM-mers 
aan boord gegaan van het partyschip Riverdream. Els Oosterlaten en Shirley Kortekaas (toen 
van het BAM Pensioenbureau) assisteerden bij de ontvangst. De vaartocht ging rond de Hoekse 
Waard en via de Lek naar Schoonhoven en weer terug. Ook werd de 2de Maasvlakte bezocht bij 
de start van de werkzaamheden met het ‘rainbowen’ en vier jaar later na voltooiing nog een keer. 

25-jarige lustrum  
in 1998 werd gevierd 

in Motel Tiel
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Een overweldigende belangstelling was er 
voor het bezoek aan Feijenoord met een 
rondleiding in het Stadion waar BAM aan de 
slag zou gaan. In 2012 werd de Floriade in 
Venlo bezocht, waar BAM Utiliteitsbouw aan 
meewerkte. Toenmalig voorzitter Rob Nicolaas 
constateerde toen tijdens de ALV tevreden, 
dat de vereniging met ruim 1300 leden in alle 
opzichten groeit en bloeit. 

Vanaf het begin van het bestaan van VOM 
werd ook regelmatig over onze vereniging 
geschreven in de bedrijfskranten van HBG 
respectievelijk BAM, eerst in Specie en later 
in BAMbreed. Gepensioneerden werden 
opgeroepen om lid te worden en er werd 

verslag gedaan van activiteiten en bijeenkomsten. Zo brachten de leden van VBG in 2005 een 
bezoek aan het Musiskwartier in Arnhem en werden er na de ALV in 2008 op het sportcentrum  
in Zeist diverse sportactiviteiten beoefend, waaronder petanque.

Bron: BAMbreed mei 2005 Bron: BAMbreed juni 2008

In het bestaan van onze vereniging zijn wij één keer in het buitenland geweest en wel in 2017.  
We gingen met bussen naar Antwerpen. Dat kon alleen door zware sponsoring van onze Belgische 
BAM bedrijven.

Er komen nieuwe bezoeklocaties en er verdwijnen locaties zoals ‘de Westlandse druif’ in Monster. 
Maar we bezoeken ook weer dezelfde locaties vanwege leuke vernieuwingen en met weer  
nieuwe leden. 

Feijenoordstadion (De Kuip)
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Waar vroeger nog wel werken in uitvoering of 
net voor oplevering bezocht konden worden, is 
dat nu vanwege alle veiligheidseisen en andere 
beperkingen nauwelijks meer mogelijk.

Soms lukt het als er een informatiecentrum 
aanwezig is, zoals bij de Noordersluis in 
IJmuiden. 

Sinds we vaak meerdere dagen voor een excursie 
of bijeenkomst organiseren, hoeven we niemand 
teleur te stellen, want iedereen kan mee. Vanaf 
1998 zijn alle recreatieve dagen met datum en 
bezoeklocaties vastgelegd. Vaak met leuke dag-
verslagen van deelnemers.

In al die jaren was berichtgeving over het 
moederbedrijf (HBG en BAM) gewild. Even belangrijk werd en wordt het werk van de Sociaal 
Economische Commissie (SEC) gevonden. Voorlichting over sociale en maatschappelijke 
ontwikkelingen in de zorg, over ouderdomsvoorzieningen als de pensioenen en over onze 
vertegenwoordiging in diverse instanties waaronder bpfBOUW en de Koepel Gepensioneerden, 
die altijd belangrijk zijn gevonden. 

Na 2002, toen HBG overging naar de BAM Groep, werd het voortbestaan 
van onze vereniging van harte ondersteund door de toenmalige Raad van 
Bestuur, zij het wel onder een andere naam. Voor de communicatie met de 
leden werd vom-contact vervangen door BAMformatie. Jan van Putten nam 
de taak van redacteur op zich en vulde ons verenigingsblad, naast de informatie vanuit het bestuur, 
met luchtige verhalen en anekdotes. Twee voorbeelden zijn opgenomen in de kaders bij dit artikel.

Bron: BAMbreed mei 2017

Afkomstig uit BAMformatie 66 (december 2012), gelezen in de London Times

Buiten de Dierentuin in het Engelse Bristol is een parkeerterrein voor 150 auto’s en 8 bussen. 
Gedurende 25 jaar werd het parkeergeld geregeld door een beleefde parkeerwachter. Het stallen 
van een auto kostte £ 1,00 en van een bus £ 5,00.

Nadat hij 25 jaar geen dag van zijn werk had gemist, kwam hij plotseling niet meer opdagen. 
De directie van de dierentuin vroeg de gemeente om een vervanger te sturen. De gemeente 
liet echter weten dat de parkeerwachter was aangesteld door de dierentuin en niet door de 
gemeente. De man was daar nooit in dienst geweest.

Ondertussen woonde ergens aan de zonnige Spaanse kust een man, die op eigen initiatief een 
parkeermeter bij de dierentuin had geïnstalleerd en iedere dag kwam opdagen om zijn geld te 
innen. De dierentuin schatte zijn inkomsten op £ 670,00 per dag. Voor 7 dagen per week en 
gedurende 25 jaar had hem dat £ 6.113.750,00 opgeleverd.

Geen enkele ziel in Engeland wist de naam van deze slimme man of kleine zelfstandige. Het is maar 
hoe je het bekijkt. Dat hij maar lang van zijn vroege pensioen mag genieten in het mooie Spanje.
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Jan van Putten overleed in augustus 2014. In juni 2017 verscheen de eerste BAMformatie in kleur 
en werd de opmaak met foto ’s iets zakelijker.

Het 40-jarig bestaan in 2013 werd 
ook sober gevierd, tijdens de 
voorjaarsbijeenkomst in de Keukenhof 
in Lisse. Geen speciaal gebak, maar alle 
leden ontvingen een boekenlegger. Door 
de vele regen en koude wind in de middag, 
viel de dag bijna letterlijk in het water.

In 2023 bij Avifauna leek ons een gebakje met 50 jaar VBG 
voldoende. We worden immers als bestuur geacht zuinig met ons 
geld om te gaan.

De binding van de huidige BAM-medewerkers is nu anders. Toch 
is er in een vaak onpersoonlijk en kil wordende samenleving 
zeker een functie voor een vereniging als de onze, die op een 
bescheiden manier wat aan de binding wil blijven doen.

Cor Cornelisse en Eric van Baarsel

met dank aan Els Oosterlaken en Arno Pronk

 

ALV 2023 Avifauna

Afkomstig uit BAMformatie 68 (juni 2013), 
aangebracht door Gerrit Hoogendam 

Schoenmaat en leeftijd
Neem uw rekenmachientje, neem uw 
schoenmaat en vermenigvuldig die met 5. Tel 
er 50 bij en vermenigvuldig het totaal met 20. 
Tel er 1013 bij op en trek er vervolgens uw 
geboortejaar vanaf. U hebt nu 4 cijfers: de 
eerste twee geven uw schoenmaat, de laatste 
twee uw leeftijd (in 2013 !!!).

Begrijpt u het?

50 jaar

40-jarige bestaan 
in 2013 werd gevierd 

in de Keukenhof
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Petanque is absoluut een sociaal spel, geschikt 
voor jong en oud en ook voor mensen die wat 
minder goed ter been zijn. Ook al kende lang 
niet iedereen elkaar (we werkten tenslotte op 
diverse locaties en bedrijven) werd het algauw 
één gezellige happening. Leden die elkaar uit 
het oog waren verloren haakten zo weer aan.  

In de pauze tussen ronde één en twee konden 
we lekker buiten in de zon zitten. Geweldig leuk 
om weer mensen te ontmoeten waarmee ik lief 
en leed deelde in het buitenland. De tweede 
ronde speelden we weer met een andere 
partner, hartstikke leuk. Voor de winnaar Henk 
Groen met 18 punten was er een grote doos 
bonbons, de tweede was ikzelf met 16 en 
derde werd Gerard Roedoe met 15 punten, 
Cokky van Leersum met min 21 punten kreeg 
de Aanmoedigingsprijs. Alle drie kregen een 
unieke BAM-handdoek. 
De meeste punten (24) behaalde Thom 
Dessing. Als competitiespeler bij de PVG deed 
hij sportief mee buiten mededinging.

Na afloop van het spektakel stond er een 
heerlijk koud en warm buffet voor ons klaar. 
In de net verbouwde kantine was het zo goed 
toeven met elkaar. We kijken terug op een heel 
gezellige middag, goed georganiseerd door de 
Petanque Vereniging Gouda en zeker ook door 
Wim en Cor. Voor herhaling vatbaar.

Kitty Versluis-Thors     
foto’s: Wim Beukers en Cor Cornelisse

Kitty is de weduwe van Max Versluis, die vijf 
jaar geleden is overleden. Met Max reisde ze 

de wereld over, mee naar de HBG-projecten 
waarbij Max betrokken was. Zo kwam ze 
in Indonesië, Qatar, Dubai en Nigeria. Een 
bijzondere gebeurtenis was de geboorte 
van haar zoon in 1973 op Bali. Na een 
wilde nachtelijke autorit kwam hij onder een 
sterrenhemel op een brancard in de bak van 
hun Holden Pick Up ter wereld. Op die plek 
niet ongewoon. 
Kitty verbleef meestal op een compound en 
naast de dagelijkse beslommeringen en de 
kinderen had ze tijd om te assisteren op de 
schooltjes en speelde ze veel tennis inclusief 
lesgeven.

In 1986 keerde zij met de drie kinderen, 
inmiddels op middelbare schoolleeftijd, terug 
naar Nederland. In 1988 kwam ook Max 
weer ‘thuis’. In hun gepensioneerde leven 
gingen ze samen veel zeilen. Hoogtepunten 
waren een tocht over de Baltische zee naar 
Sint-Petersburg en een zeereis naar Tobago 
in de Caraïbische Zee. Tegenwoordig veel 
zwemmen, op de kleinkinderen passen en van 
haar hobby pianospelen genieten.

Gezien de positieve reacties gaan we door met 
het organiseren van deze middag. 
Het komende jaar hebben we al afgesproken 
met de PVG op vrijdag 19 juli 2024!

De Activiteitencommissie
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Niets doen
Net als u krijgen wij 
steeds meer brieven 
met lange verhalen en 
de mededeling: u hoeft 
niets te doen. Die lezen 
wij altijd nog maar een 
tweede keer. Wat dan 
blijkt, is dat de verzender 
ons daarin alleen even 
vraagt om hem niet te 
beletten om voortaan zelf 
van onze bankrekening 
af te schrijven wat hij 

dan meent, dat hem toekomt. We houden 
natuurlijk van ons gemak, maar moeten toch 
steeds wel even achter ons oor krabben. Bij de 
benzinepomp moet je tegenwoordig voor een 
plas zelfs vooruitbetalen, maar als timmerman 
die kan rekenen red ik mij heus wel zonder 
zo’n automaat. Dan liever onze fietsenmaker. 

Die wil geen volk in zijn werkplaats, werkt alleen 
op afspraak en stak zijn pompslang door zijn 
buitenmuur. Dat spaart mijn rug. Het plaatje 
kunt u aan uw eigen fietsenmaker laten zien. 

TIMMERMAN

 
Verslag Golfdag 2023 
Op 17 augustus jl. (derde donderdag in deze 
maand) vond weer de inmiddels traditionele 
golfdag van onze vereniging plaats op de 
vertrouwde De Scherpenbergh in Lieren nabij 
Apeldoorn. Zo vertrouwd was het overigens ook 
weer niet, want de tweede negen holes waren 
gewijzigd en voorzien van een onneembare 
veste in de vorm van de nieuwe holes 14 en 15. 
 

Hole 15

De normale golfers onder ons, die het al 
opgebracht hadden om 18 holes te lopen (of 
te rijden), zonk bij het aanzien van deze twee 
holes en met name hole 15 de moed in de 
golfschoenen om de toch al belabberde score 
een iets beter aanzien te geven. Voor volgend 
jaar, nu vastgesteld op 22 augustus (vierde 
donderdag !!), is eenieder dus gewaarschuwd.

Voor de historici onder ons is het goed te 
melden, dat Jan Vissers de geschiedenis 
van deze golfdag heeft opgerakeld. De 
eerste VBG-gofdag vond plaats in 2011 in 
Zeewolde en het jaar daarna werd gespeeld 
in Voorthuizen. Vanaf 2013 werd De 
Scherpenbergh bezocht tot en met dit jaar (en 
volgend jaar ook weer). Met twee speelvrije 
coronajaren (2020 en 2021) hebben we in 
VBG-verband dit jaar dus voor de elfde keer 
de ballen geslagen, gechipt, geput en verloren. 

Vrolijke flight

Bijna vijftig deelnemers meldden zich in de 
loop van de ochtend bij de wedstrijdleiding om 
de benodigde papieren en consumptiemunten 
in ontvangst te nemen. Voor de koffie met 
krentenwegge hoefde gelukkig nog geen 
munt ingezet te worden. Ruim veertig spelers, 
verdeeld over 18 respectievelijk 9 holes, 
maakten kennis met hun flightgenoten en 
spoedden zich op tijd naar hun afslagplaats. 
De zeven deelnemers aan de clinic meldden 
zich bij professional Frank, die hen samen 
met de 15-jarige Marc de fijne kneepjes van 
het golfen probeerden bij te brengen. Uit hun 
enthousiaste reacties kan worden opgemaakt, 
dat het is gelukt om hun belangstelling voor 
de golfsport te wekken. Het verslag van deze 
clinic maakt onderdeel van dit verslag.



De Golfclinic Club 2

Foto’s vertellen meer dan woorden, dus ziet u 
de clinic-club in actie. Natuurlijk weer met onze 
onvolprezen Ierse pro-golfer Frank of Frenk 
in het Engels. Hij was dit keer vergezeld van 
een goede hulp Marc. Volgens Frenk is deze 
jonge knaap, net 15 jaar, dé Nederlandse Golf 
belofte voor de toekomst. Hij beoefent de sport 
al vanaf zijn achtste jaar en dat was goed te 
zien. Ongelooflijk wat deze jongen nu al kan. 
Dus deze keer werden de golfvaardigheden 
bijgebracht door Frenk en Marc

Na enen was het langzaam verzamelen voor 
de leden die mee gingen doen aan deze 
tweede VBG Golf clinic. Eerst koffie met een 
beboterde krentenwegge. Deze keer waren 
er drie ‘oud gedienden’ en twee echtparen 
die meededen. Rond half drie met Frenk en 
Marc naar de drivingrange (oefenterrein) waar 
houding, het juist vasthouden van de golfclubs 
en het kijken, eerst naar de slagrichting en 
dan naar de golfbal, werden geoefend. We 
begonnen met het slaan tegen het elektrapijpje 
voor het swinggevoel en daarna de afslag 

oefenen met het balletje op het pijpje en dat 
een halve emmer ballen lang. Afstanden van 
50 m. (regelmatig) tot 250 m. (kansloos). 
Linkshandige Jolanda (Copier) kreeg een 
aangepaste golfclub en haar man Floor kwam 
erachter dat hij, in ieder geval bij golf, ook 
linkshandig was.  

Vervolgens eerst het putten (met gevoel de 
bal in beweging brengen) op de green met 
flauwe hellingen om de bal in de hole te 
krijgen, hetgeen frustrerend kan zijn. Dan het 
chippen (voorzichtig de bal iets omhoog raken) 
om vanaf de fairway (gemaaide gras) naar de 
green (heel kort gras) richting de hole (gat met 
vlag) te komen. Na het bij elkaar tellen van de 
punten bleken de twee ‘Cor-ren’ één en twee 
te zijn geworden. Na deze drie onderdelen 
intensief te hebben geoefend was er geen tijd 
meer voor een minipotje op de echte baan, 
dus volgend jaar komen we weer terug! 

Voor iedereen was het een leuke ervaring met 
als uitkomst, dat door veel oefenen en vaak 
spelen er mogelijk iets van ‘golfbeleving’ gaat 
ontstaan. We kunnen de kennismaking met 
deze sport door deel te nemen aan een clinic 
van harte aanbevelen. Volgend jaar kan het 
weer bij VBG.

Cor Cornelisse
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Het weer was goed (bewolkt maar droog), 
maar de temperatuur stak schril af ten opzichte 
van de voorspellingen. Alleen de diehards 
hielden hun korte broek aan en dat was 
achteraf gezien een juiste keuze, want de 
prijswinnaars bij de heren over 18 holes waren 
kortebroekendragers.  
Met flights van vier spelers gaat het altijd 
wat traag, maar 3,5 uur lopen over de eerste 
negen holes was toch wel een record. 
Gelukkig gingen de tweede negen veel 
sneller en hadden we na het afgeven van de 
scorekaarten en vóór het verschonen nog 
voldoende tijd om een drankje op het terras  
te drinken.

Het diner was, zoals altijd op De 
Scherpenbergh, uitstekend. De prijsuitreiking 
na het voorgerecht was, zoals ieder jaar, 
een hoogtepunt. Jan Hazeleger las de 
prijswinnaars voor en liet vervolgens aan Jan 
Vissers achter de prijzentafel weten of de prijs 
bestond uit een fles wijn, een doosje ballen of 
een paraplu. 

Jan Hazeleger      Jan Vissers

Jan reikte de juiste prijzen daarna uit. Deze 
prijsuitreiking was vooral bijzonder, nu een 
echtpaar ging strijken met de eerste prijzen 
over 18 holes. 

Simon de Graaf

Simon de Graaf sprak als prijswinnaar na het 
in ontvangst nemen van een mooie fles wijn de 
menigte toe en biechtte ons op, dat hij sinds vier 
jaar weer onder zijn handicap had gespeeld. Een 
prachtige prestatie en we zien zijn resultaten 
over vier jaar met belangstelling tegemoet. 
Alle prijswinnaars zijn met foto’s en hun prijzen 
hiernaast vermeld.

Omdat Wim Konings, voorzitter van VBG 
sinds het aftreden van Nico Dirkzwager, de 
zelfbeoefening van de golfsport geen warm 
hart toedraagt en dus niet aanwezig was, heeft 
ondergetekende als vice-voorzitter namens het 
bestuur en alle aanwezigen de organisatoren 
zeer bedankt voor deze fantastische en gezellige 
dag. Gelukkig gaan Jan Vissers, Jan Hazeleger 
en Dries Kemps ook volgend jaar door met 
het organiseren, waarbij het regelen van 
gesponsorde prijzen een hele uitdaging zal zijn.

Eric van Baarsel met dank aan Jan Vissers en 
Cor Cornelisse 
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1e prijs 18 holes Geeske en Simon de Graaf

1e prijs 9 holes         Mieke Altink en Jan de Boer

Longest dames Marianne Gietman-Vissers; vandaar!

Neary dames Mieke Altink (geen neary heren)

2e prijs 18 holes Ellen Lomans en Willem Aberson

2e prijs 9 holes Annemarie Dragt en Ad Kerklaan

Longest heren Gijs den Teuling

1e en 2e prijs clinic Cees van Ankeren en Cor Cornelisse
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Gespot in Cork, Ierland

 

Smakeloze handel
 
Hebben jullie laatst ook, in juni 2023, die 
uitzending op NPO van de Keuringsdienst van 
Waarde gezien?

De nieuwe etikettering van aardappelen.
Op de getoonde zakken stond alleen maar, in 
heel grote, gekleurde letters, de zelfverzonnen 
benaming zoals: Hard kokend, Goed 
voor stamppot, Hard-zacht kokend, Frites 
aardappelen en Culinaire aardappel.

In vrijwel alle getoonde zakken bleken ook 
nog eens dezelfde aardappels te zitten. 
Van het merk Jazzy. Waarschijnlijk een 
wonderaardappel die overal geschikt voor is. 
Over smaak wordt niet meer gepraat! 
Wel verschilde de geadviseerde kooktijden. 
Soms tussen de 12 en de 20 minuten voor 
dezelfde aardappel! En ook de prijzen. Soms 

per kilogram een kwart prijsverschil. Maar dat 
lag ook aan de verschillende prijzen voor de 
verpakking, werd gezegd. 
Sommige verpakkingen waren wel 4 à 5 keer 
zo duur. Meer of minder drukinkt nodig?  
Ander plastic? 
Tot voor kort zag je vaak ook nog de algemene 
naam: consumptieaardappelen. Met daarbij 
aparte omschrijvingen zoals hard of zacht 
kokend, stamppot aardappel, bakaardappel etc.  
Maar “in onze tijd”, vroeger dus, kende je 
alle namen uit je hoofd met de bijbehorende 
smaken. Zoals Doré, Frieslander, 
Eigenheimers, Opperdoes, Bintje. Of voor de 
vroege aardappel: Malta. En bij al die namen 
wist je ook hoe ze smaakten. Je proefde hoe 
de seizoenen zich ontwikkelden.

Het is nu alsof de bereiding het enige is 
dat overblijft. De markt is helemaal gericht 
op jongeren. Over smaak wordt niet meer 
gepraat. Je moet echt zoeken naar de heel 
kleine lettertjes voor de naam. Waarschijnlijk 
nu nog even verplicht om te vermelden. Maar 
hoe lang nog? En ouderen, die nog weten hoe 
ze vroeger smaakten, zijn er over tijdje toch 
niet meer.

We worden steeds dommer gehouden. 
Makkelijk is het enige dat telt. 

Hetzelfde zie je met fruit, zoals appels. 
Zag je vroeger nog appels die met de 
seizoenen meegingen, zoals vroege appels  
als Yellow en James Grieve. En in het seizoen 
Cox Orange, Notaris, Sterappelen en Elstar.  
En daarna de late appelen zoals Goudrenetten. 
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Met een groot verschil in smaken en bewaartijd. 
Nu zijn er, door de bewaartechnieken en de 
contracten die supermarkten afsluiten, vrijwel 
het hele jaar dezelfde (summiere) soorten 
appels te koop (zoals Pink Lady). Appels met 
specifieke smaken of die wat minder lang 
houdbaar zijn, zie je al helemaal niet meer. 
Daar is de handel niet op ingesteld en vinden ze 
ongemakkelijk. Het wordt een aanbiedersmarkt. 
De koper speelt geen rol meer; klant is geen 
koning meer.

We moeten hierbij aantekenen dat bij een 
groenteman de meeste namen nog wel 
vermeld staan. En voor verschillende prijzen. 
Maar er is wel een groot prijsverschil met de 
supermarkten. Dus er is kans dat de meeste 
groentewinkels binnen afzienbare tijd geen 
aardappels of appels meer verkopen. 

Ook met wijnen.
Vroeger stonden bij de wijnen het land, de 
streek/regio, de kleur en de organisatie zoals 
VDQS, de Coöperatie of de Chateaunaam 
vermeld. Ook fancy namen zoals Bordeaux 
Superieur. 
Het was een avontuur om eens wijnen uit 
een andere streek te proeven. Maar dat is te 
moeilijk en kost te veel tijd in de wijnwinkel.

Smaakprofielen

Nu zijn de wijnen onder andere bij Gall & Gall 
ingedeeld in smaaktypen en omschrijvingen. 
Bij ontvangst van klanten dus: goedendag, 
welke kleur wijn wilt u? En wat voor type  
bent u. En uw gasten? 
Of wilt u eerst ons Moodboard zien om te 
bepalen welke wijn voor u geschikt is? 

Wijn smaak voor wie 
bestemd?

WIT

Classic 
White

Fruitig, fris, 
verfijnd. Subtiel 
en beschaafd.

Voor mensen 
die verschillende 
smaaklagen 
kunnen proeven

Fresh 
Hammer

Fris, veel 
smaak, intens

Fris als een 
lenteochtend op 
slippers. Easy 
drinking

Fresh Prince Fris, verfijnd, 
sappig

Frisse zuren in 
het glas, maar 
liever niet al te 
veel in your face

Fruit lover Fruitig, licht 
toegankelijk

Een wijn, het 
liefst als jezelf. 
En niet te moeilijk 
van smaak

ROSE

Big rosé Vol, zacht, 
soepel

Als een 
wapperend 
satijnen laken

ROOD

Classical 
Red

Voor mensen 
die rode wijn 
drinken

“waarvoor het 
bedoeld is”, met 
veel karakter

Fruit 
Smoothie

Als je van 
fruitige wijn 
houdt

Als een mand 
vol met rood 
zomerfruit

Big Red Soepel, met 
veel smaak, 
intens

Als neervallen 
op een bed met 
kussens

Easy Rider Soepel, rond, 
toegankelijk

Relax! Lekker 
met voetjes 
omhoog en open 
haardje aan

Kunt u er nog wijs uit? 
Wij ouderen weten best wat we willen. 

Waar moet dat heen? Kweken we hiermee 
watjes die alles maar slikken wat ze wordt 
voorgezet? Met veel nietszeggende Engelse, 
of beter, Amerikaanse termen erbij. Want dat 
verkoopt zo goed?
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Door al die voorgekauwde benamingen 
wordt ons het initiatief ontnomen om na te 
denken en zelf te onthouden wat we wel 
lekker vinden of niet. (zesjes cultuur, geen 
uitblinkers toegestaan). Lekker makkelijk, 
lijkt het. Een kant en klaar maaltijd bestellen 
met bijbehorende wijn. Hoe “easy” is dat? We 
hebben geen tijd meer om na te denken. Alles 
wordt ons uit handen genomen. Ook over het 
taalgebruik wordt van bovenhand beslist.

In wat voor een maatschappij komen we 
terecht, in de toekomst? Wellicht gaat het aan 
de meesten van ons voorbij. Gelukkig maar.

Tuinman 

 
Picknicktafel op zijn kop
 

Deze maak je zelf naar behoefte uit een 
houtmaat, die ook nog in de auto kan worden 
vervoerd, een pak schroeven, een handzaag 
en een schroefboormachine. Laat de einden 
40 cm voorbij de poten steken, dan zijn er 4 
dames gediend. Maak de afstand tussen de 
regels niet meer dan 1 cm. Zo heb je ook altijd 
een werkbank thuis klaar staan. Kom je er 
alleen niet uit, is er wel iemand te vinden die je 
een dagje wil helpen. Succes.

TIMMERMAN

Subsidie voor restauratie  
Salonwagen

Stoomtrein Katwijk Leiden
Van de Van Ommeren de Voogt Stichting (die 
projecten ondersteunt die uiteindelijk ten goede 
komen aan de inwoners van Wassenaar, Den 
Haag of Rotterdam) krijgen wij een bedrag 
van 3000 euro voor de restauratie van onze 
salonwagen, die straks een plaatsje krijgt 
in het nieuw te ontwikkelen deel van ons 
Buitenmuseum. We gaan het geld gebruiken 
voor de aankoop van de benodigde materialen; 
de restauratie doen we zelf.

De salonwagen is ons een aantal jaren 
geleden geschonken door Luchtvaarthemapark 
Aviodrome in Lelystad, waar ze fungeerde 
als werkplaats voor een restauratieploeg 
die werkte aan een Noorduyn Norseman 
éénmotorig vliegtuig. De wagen is, te oordelen 
aan een nog aanwezig eigendomsplaatje, 
afkomstig van Vissers Wegebouw dat 
vestigingen had in Drunen en Maastricht. Dit 
bedrijf werd opgericht in 1857 en werd in 1999 
onderdeel van de BAM-groep. Kenmerkend 
voor Vissers was de lichtblauwe kleur van al 
haar materieel.

Salonwagens werden gebruikt om machinisten 
van stoomlocomotieven en stoomwalsen 
en hun gezin in onder te brengen. De 
stoommachinist moest immers bij zijn machine 
blijven, omdat die ‘s nachts warm werd 
gehouden om in de ochtend, bij aanvang van 
de werkzaamheden, weer snel inzetbaar te 
zijn. Het is zeker historisch verantwoord om 
haar in deze uitvoering terug te brengen.

Museum Stoomtrein Katwijk Leiden
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Personalia
 
Van 07-06-2023 tot 04-09-2023:

Wij verwelkomen de  
nieuwe leden:

W. Aris (BAM Woningbouw)
Alikruik 1
1775 JE  MIDDENMEER
Tel.: 022 705 01 265

L. van Baar van Slangenburgh 
(BAM Vastgoed)
Abrikozenstraat 170
2564 VX  DEN HAAG
Tel.: 06 535 84 824

K.C. van Brakel  
(BAM Bouw & Techniek/BAM FM)
Doornhoecklaan 12
3601 JV  MAARSSEN
Tel.: 06 549 82 656

R. den Haak (BAM Materieel)
Landjonker 63
3834 CM  LEUSDEN
Tel.: 06 247 61 408

T.G.M. Harmsen  
(Redubel/BAM Infra)
Brantsenpark 30
6994 AN  DE STEEG
Tel.: 06 213 66 789

J. van Hulten  
(BAM Bouw & Techniek)
Donauring 86
5152 TD  DRUNEN
Tel.: 06 514 87 456

N. van der Kleij  
(BAM Infra IT/BAM Nederland)
Bloemenblauwtje 50
4814 TT  BREDA
Tel.: 06 129 68 719

J.P.M. Kooman  
(BAM Woningbouw/ 
BAM Strategic Sourcing)
Beukenpad 15
2461 DR  TER AAR
Tel.: 06 209 61 751

K. Peper (BAM Infra Rail)
Grotebrugse Grintweg 51
4005 AA  TIEL
Tel. : 06 228 09 590

P.W. van Veen (HBM)
Klavergriend 63
1345 KD  ALMERE
Tel.: 06 106 54 458
 

De volgende leden  
verhuisden naar:

J.J.H. Bindels
Zorgcentrum St. Elisabeth
Sint Elisabethdreef 1, kamer 205
6081 NS  HAELEN
Tel.: 0475 217 006

Mw. A.H. van Genk-Blommaert
Nassaulaan 13 e
4872 CW  ETTEN LEUR
Tel.: 06 181 41 911

L.C. Kneppers
Markt 8
2631 ED  NOOTDORP
Tel.: 015 310 81 19

Mw. Th.H.M. van der Niet- 
van Dijk 
Groothoogwaak 11
2202 TH  NOORDWIJK
Tel.: 071 361 42 16

A.H. Roos
Burg. de Jongplein 6
3271 AA  MIJNSHEERENLAND
Tel.: 06 100 60 661
 
 

De volgende leden  
hebben hun lidmaatschap 
opgezegd:

Mw. J.H.J.Th. Eeltink-Steins
Jean Monnetstraat 17
1963 KP  HEEMSKERK

Mw. G.J.E. Leemereise-Spoolder
Haverstreng 3
8112 AN  NIEUW HEETEN

Met leedwezen geven wij  
kennis van het overlijden van:

20-01-2023:
Mw. G.C. Fortuin-van den Briel
P/a Johan Braakensiekhof 2
1068 KK  AMSTERDAM

06-06-2023:
H. van Wijhe
Grotestraat 128-10
7443 BM  NIJVERDAL

07-06-2023:
B. van Nes
P/a Smaragd 34
2651 RW  BERKEL EN 
RODENRIJS

25-06-2023:
C.J. Brugel
Zeislaan 133
4904 VE  OOSTERHOUT

04-07-2023:
W. Boelhouwers
Wesselernering 49-4
7544 JC  ENSCHEDE

29-07-2023:
G.J.H. de Vries
Frederikstraat 399
2514 LE  DEN HAAG
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Informatieadres
Vereniging BAM Gepensioneerden
H.J. Nederhorststraat 1
2801 SC Gouda
Telefoon (0182) 59 04 05
E-mail vbg@bam.com

De vereniging is aangesloten bij de  
Koepel Gepensioneerden


